

工程应用篇

目 次

(卷 终)

述评与讨论

- 污水处理低碳运行策略与技术导向 郝晓地,涂 明,蔡正清,等(1)
供水行业发展的多重目标与动力机制 苏时鹏,傅 涛,钟丽锦(7)
世博轴雨水排放系统设计难点分析 田扬捷,张安安,钱 栋(13)
典型分流制排水系统旱流放江特征分析 康丽娟,孙从军,赵 振,等(17)
生物滞留技术研究现状及应用的重要问题探讨 孟莹莹,陈建刚,张书函(20)

热 点 专 题(太湖流域水污染治理)

- 无锡市钱桥污水处理厂扩建工程设计 陆冬平,李大成,邹德俭,等(25)
无锡市 CBD 地下式污水泵站设计 冯成军,蒋岚岚,刘 刚(29)

设 计 经 验

- ABR/高负荷生物滤池污水处理工艺的设计及运行 潘世贤,李 辰(32)
北流市污水处理厂工艺设计与运行效果 杨自雄,陈顺霞,黄正策,等(35)
广州亚运城运动员村国际区给排水设计 贺宇飞,赵力军,何志毅(39)
某油田污水站水质改造工程的优化设计 游革新,王 宏(42)
污水处理厂构筑物加盖(罩)除臭主要结构形式探讨 王 冬(47)
西北地区水窖的屋面雨水集流系统设计及工程实践 王少峰,崔 震(51)
全自动石灰计量系统在火电厂城市中水处理中的应用 霍书浩,郑学晶,陶逢春,等(55)
污水处理厂均质滤料滤池改进工艺设计 陈凡阵,郝 赫,高 伟(59)
给水管网平差精确计算法——水力比拟法 陆际汉(62)

工 程 实 例

- 广州市利用城市污泥生产有机肥的实践 李碧清,唐 瑶,冯 新,等(67)
新河工厂加药系统改造及自动化控制 秦宝发,杨津文,孙 力,等(70)
UASB/生化工艺处理竹制品废水 陈智远,何 炼,姚建刚,等(74)
硝化反硝化/生物接触氧化工艺处理合成氨废水 李桂荣,潘文琛,宋同鹤,等(77)
养猪污水处理工程实例及分析 桑 磊,周丽娜,邓 欢(81)
城镇综合污水处理厂改造工程 章正勇,杨 喆,姜怡勤(85)
低温多效蒸馏海水淡化装置降膜喷淋实验台研制 谢 峰,李 炎,康 权,等(88)

节 水 与 回 用

- 区域性城市雨水资源化利用有机协调体系的建立 宋进喜,李 琦,宋令勇(92)

分 析 与 监 测

- 离子色谱法测定城市污水中的高氯酸盐 彭银仙,吴春笃,盛建国,等(97)

运 行 与 管 理

- 高寒地区城市污水处理厂的建设与运行 蔡文民,张爱华,王风翔,等(100)

和 利 时 自 控 专 栏

- 冗余 PLC 系统在文安县污水处理厂的应用 李 强,刘 荣,胡汉青(105)

施 工 与 监 理

- 沉井法施工在滨江水厂取水泵房工程中的应用 雷晓玲,江 滔,刘宇波,等(109)

技 术 交 流

- 污水处理和固废处理行业臭气治理技术及其应用 彭 弘(114)

- 污水厂大型水池设计及施工中若干问题探讨 荀慧霞(117)

- WG 型污泥干化机成套装置的特点及工程应用 章 耀,张友根,郭自明,等(119)

水 工 业 窗 口

- 直埋软密封闸阀系统在供水管网中的应用 李习洪,罗洪亮(121)

企业动态:(116)、(120)、(124) 工程信息:(J1、J2) 诺卫环境专访:(J3、J4)

期刊基本参数:CN 12-1073/TU * 1985 * 8 * A4 * 124 * zh * P * ¥12.50 * 15000 * 32 * 2010-12

ENGINEERING APPLICATION EDITION

CONTENTS

(Volume End)

REVIEWS AND DISCUSSIONS

- Strategies and Technical Orientation for Low Carbon Operation in Wastewater Treatment Plants HAO Xiao-di, et al. (1)
Multiple Objectives and Power Mechanisms for Development of Water Supply Industry SU Shi-peng, et al. (7)
Analysis on Difficulties in Design of Rainwater Drainage System in Expo Axis TIAN Yang-jie, et al. (13)
Characteristics of Dry Weather Discharge from Typical Municipal Separate Storm Sewer System KANG Li-juan, et al. (17)
Research Status of Bioretention Technology and Discussion on Key Problems in Its Domestic Application MENG Ying-ying, et al. (20)

HOT TOPICS(Pollution Control in Taihu Lake Basin)

- Design of Extension Project of Qianqiao Wastewater Treatment Plant in Wuxi LU Dong-ping, et al. (25)
Design of Underground Sewage Pumping Station in CBD of Wuxi City FENG Cheng-jun, et al. (29)

DESIGN EXPERIENCES

- Design and Operation of ABR/High Load Biofilter for Wastewater Treatment PAN Shi-xian, et al. (32)
Design and Operation Efficiency of Beiliu Wastewater Treatment Plant YANG Zi-xiong, et al. (35)
Design of Water and Wastewater Systems in International Area of Athletes Village in Guangzhou Asian Games
Town HE Yu-fei, et al. (39)
Optimized Design of Water Quality Reconstruction Project of a Wastewater Treatment Station in Oil Field YOU Ge-xin, et al. (42)
Discussion on Structures of Odor Control Covers for Units in WWTP WANG Dong (47)
Design and Engineering Practice of Roof Rainwater Harvesting System of Cellar in Northwest Region WANG Shao-feng, et al. (51)
Application of Automatic Lime Metering System in Treatment of Municipal Reclaimed Water from Fossil-fueled Power Plant HUO Shu-hao, et al. (55)
Improved Design of Uniform Media Filter in Upgrading of WWTP CHEN Fan-zhen, et al. (59)
Accurate Adjustment Calculation for Water Supply Pipe Network—Hydraulic Analogy LU Ji-han (62)

PROJECT CASES

- Practice of Production of Organic Fertilizer Using Sewage Sludge in Guangzhou LI Bi-qing, et al. (67)
Reconstruction and Automation Control of Chemical Dosing System of Xinhe WTP QIN Bao-fa, et al. (70)
UASB/Biochemical Process for Treating Bamboo Wastewater CHEN Zhi-yuan, et al. (74)
Combined Process of Nitrification, Denitrification and Biological Contact Oxidation for Treatment of Synthetic Ammonia Wastewater LI Gui-rong, et al. (77)
Case and Analysis of Swine Wastewater Treatment Project SANG Lei, et al. (81)
Reconstruction Project of Municipal Comprehensive Wastewater Treatment Plant ZHANG Zheng-yong, et al. (85)
Development of Falling Film Spray Experimental Platform for Low Temperature Multi-effect Distillation Seawater Desalination Device XIE Feng, et al. (88)

WATER CONSERVATION AND REUSE

- Establishment of Integrated Coordination System for Regional Urban Rainwater Utilization as Resource SONG Jin-xi, et al. (92)

ANALYSIS AND MONITORING

- Ion Chromatography for Determination of Perchlorate in Municipal Wastewater PENG Yin-xian, et al. (97)

OPERATION AND MANAGEMENT

- Construction and Operation of Municipal Sewage Treatment Plant in Severe Cold Region TENG Wen-min, et al. (100)

HOLLYSYS AUTOMATIC CONTROL COLUMN

- Application of Redundant PLC System in Wen'an Sewage Treatment Plant LI Qiang, et al. (105)

CONSTRUCTION AND SUPERVISION

- Application of Sunk-well Technology in Construction of Water Intake Pumping Room in Binjiang Water Plant LEI Xiao-ling, et al. (109)

TECHNICAL EXCHANGE

- Odor Control Technology and Its Application in Wastewater Treatment and Solid Wastes Disposal PENG Hong (114)
Discussion on Some Problems in Design and Construction of Large Tanks in WWTP XUN Hui-xia (117)
Characteristics and Engineering Application of WG Sludge Drying Machine Set ZHANG Yao, et al. (119)

WINDOWS OF WATER INDUSTRY

- Application of Buried Resilient Seated Gate Valve System in Water Supply Network LI Xi-hong, et al. (121)